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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. december 14.-én 
megtartott nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Ivánszki Miklósné képviselő 
 Komjáthi Gábor képviselő 
 Kollár András képviselő 
 Cselovszki László 
 Katymári László képviselő 
 
Tanácskozási joggal jelen van: Várnai Ildikó jegyző 
 Duhonyi József alpolgármester 
 Komjáthi Gáborné Szlovák Kisebbségi Önkormányzat Elnöke 
  
Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, az alpolgármestert és a 
jegyzőt. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a képviselő-testületi ülésen 6-fő jelen van, 
így a képviselő-testület határozatképes, és az ülést megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőknek javasolja Cselovszki László és Kollár András, képviselőket, 
akiket a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott. 
 
Ezek után a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjaira. 
 

1.) 2012. évi szemétszállítási díj mértékének megállapítása. 
2.) Egyebek 
 

Ivánszki Miklósné: 

Az egyebek napirendi pontoknál, szeretnék hozzászólni, a fűtési rendszerem 
meghibásodásával kapcsolatosan. 
 
Kollár András: 

Én két témában szeretnék majd hozzászólni. Az egyik, hogy november 11.-én vettem részt a 
ZAVIT küldöttgyűlésén, és erről szeretnék tájékoztatást adni, a másik pedig a december 8.-án 
tartott Nógrád-megyei Önkormányzatok Közútkezelő és Környezetvédelmi Non-profit Kft. 
rendkívüli tanácsülése.   
 
Katymári László: 

Szeretnék javaslatot tenni ez egyebek napirendi ponthoz. Az egyik, hogy a Veres Pál 
Egyesület, még mindig nem került fel a Vanyarci honlapra, a másik téma pedig a Fidesz- 
Magyar Polgári Szövetségének helyi alapszervezetének megalakulása. Erről az írásos anyagot 
a jegyzőnő kiküldte valamennyi képviselő számára. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Az egyebek napirendi ponton belül tájékozatni szeretném a testületet arról, hogy 2 szolgálati 
lakásban is történt berendezés meghibásodás. 
A vásárosok területfoglalási kérelmet adtak be a téli időszakra. 
Ismertetni fogom az utak tarthatatlan állapotával kapcsolatban megfogalmazott levelet. 
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Javasolni fogom egy előkészítő bizottság létrehozását, a Lenin, valamint a Kun Béla utca 
neveinek megváltoztatására vonatkozó javaslatok összegyűjtésére. 
Terembérletekre vonatkozó kéréseket elbírálásában szeretnék döntést kérni. 
 
Kérem, hogy aki egyetért a napirendi pontok tárgyalásával, Kollár András, és Katymári 
László kiegészítéseivel, az kézfeltartással jelezze. 
A képviselő-testület 5 igen és 1 tartózkodás mellet a napirendi pontok tárgyalásával egyetért. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Mint arról már beszéltünk, a Kaposvári Városgazdálkodási Zrt. a 2012. évi díjkalkulációjában 
a 2011.-évi szemétszállítási díj mértékét, a duplájára kívánja emelni. A kalkuláció átvétele 
után, az érintett 6 település polgármesterei megbeszélést tartottak, melynek során közös 
álláspontot alakítottunk ki. A döntés értelmében valamennyi önkormányzat levélben írta meg, 
hogy ekkora mértékű díjemelést nem vagyunk hajlandóak elfogadni.  
November 22.-én a Kaposvári Városgazdálkodási Zrt. Azt a választ küldte, hogy nem tud 
alacsonyabb áron szolgáltatni, és kéri, hogy az önkormányzatunk a közszolgáltatási díjat 
rendeletben állapítsa meg. Azt mindannyian tudják, hogy a rendeletben megállapított 
közszolgáltatási díj mértékénél nagyobb összeget a szolgáltató nem szedhet be a lakosainktól, 
de a szolgáltató díjmértéke, valamint a rendeletünkben megállapított díjmérték közötti 
különbözetet a szolgáltató díjkompenzáció formájában, az önkormányzattól követelheti. 
Tehát a szolgáltató ajánlata, a 120 literes kukára 436 Forint a jelenlegi 235 forintról. A 60 
literes kukára pedig 218 forint a jelenlegi 165 forintról. Ez nettó ár. Ehhez még a 2% ÁFA 
emelkedés is hozzászámolandó, hiszen 2012-ben az ÁFA mértéke 25%-ról 27%-ra 
emelkedik. 
Nincs sok logika az emelésben, hiszen a 60 literes kukákra kb. 30 % emelést, a 120 literes 
kukára pedig 100 % emelést számol. A többi önkormányzat sem hozott még döntést. A 
rendeletet azonban hamarosan meg kell alkotnunk, hiszen erre a törvényes határidő november 
30. lett volna. Amennyiben a 30 %-os egységes díjemelés mellett döntünk, akkor az 
önkormányzatunknak kb. 2 millió forintnyi díjkompenzáció kifizetésével lehet számolni, ha 
nem sikerül megállapodni a szolgáltatóval. 
 
Duhonyi József: 
Ezt a díjemelési mértéket nem szabad elfogadni. Javaslom, hogy várjunk a rendelettel. 
Személyes egyeztetést kell kérni a szolgáltatóval, hiszen az a díjszámítás, amit ők 
alkalmaznak, abban benne van egy csomó olyan költség, ami előre nem tudható. Az, hogy ő 
400 %-os üzemanyag emeléssel számol. Ez nem elfogadható. Szerintem újra kell tárgyalni, és 
ha el tudjuk érni, hogy a többi önkormányzat is hasonló módon cselekedjen, akkor el tudunk 
érni valamiféle kompromisszumot. Tudni kell, hogy mik voltak az előző évi díjkalkulációik 
számai. Elsőként be kell kérni tőlük a 2011. és a 2010. évi díjkalkulációjukat. Akkor össze 
tudjuk hasonlítani, és egyértelművé válik, hogy valótlanok, vagy valósak a számok. 
 
Kollár András: 

Akkor, amikor aláírtuk ezt a közszolgáltatási szerződést, a cég, garantálta 2010-re és 2011-re 
a szolgáltatási díjat. Természetesen tette ezt azért, hogy elnyerje a szolgáltatás jogát. A 
szerződésben az áll, hogy 2012-2014 évekre díjkalkulációt készít, és ez alapján tesz 
árajánlatot a szolgáltatási díj mértékére. Mindenképpen támogatom az alpolgármester úr 
javaslatát a személyes megbeszélésre vonatkozóan, adott esetben a Dél-Nógrádi 
Önkormányzatok egyesülete polgármestereinek bevonásával. Beszéljük ezt át konkrétan, mert 
vannak itt olyan dolgok az előzményekbe. Például 4 konténert ígért, de nem lett csak kettő, 
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mert különböző kifogásokat talált, tehát egy csomó dolgot nem teljesített. Személyes 
találkozón kell közelíteni az álláspontokat. 
 
Cselovszki László: 
Én személy szerint nagyon sokat foglalkoztam ezzel a kérdéssel. A szerződést is többször 
végignéztem és megállapítható, hogy nagyon egyoldalú. Akik ezt aláírták, valahol elkövettek 
egy nagyon nagy bakit, mert már akkor is látni kellet, hogy nincs benne semmi garancia, hogy 
2 év letelte után nem annyit emel, amennyit akar. Semmiféle számon kérhetőség a 
szerződésben nincs. Én is próbálkoztam, de nem találtam semmi fogódzót. Azt ne felejtsük el, 
hogy nekünk nem hulladékkezelésre kellet szolgáltatót keresni, hanem a szemét elszállítására. 
Valószínűleg el lett vetve az a csíra, hogy az önkormányzatoknak a hulladékkezelést is meg 
kell fizetniük. Szerintem a Duhonyi Úr javaslata, még kevés is, hiszen innentől kezdve valami 
szakmai, vagy jogi segítséget is igénybe kellene vennünk. Ez így, ebben a formában teljes 
beetetés. Valamennyi költség teljes áthárítása a lakosokra, vagy éppen az önkormányzatokra.  
 
Kollár András: 
Egyet azért nem szabad elfelejteni. Annak idején, amikor 2005 áprilisában, az utolsó 
pillanatban csatlakoztunk ehhez a Hevesi Hulladékgazdálkodási programhoz, akkor 
szerencsére, személyes kapcsolatok révén sikerült nehezen bekerülni. Csak azért mondom el, 
hogy mindenkiben tudatosuljon, hogy tulajdonképpen ez a hulladéklerakó, ez 127 
településnek a tulajdonát képezi. 
Innentől kezdve, a szolgáltatást végzőn kívül, meg kell hívni a tárgyalásra a hulladéklerakó 
igazgatóját is. Azt is meg kell kérdezni, hogy tulajdonképpen konkrétan milyen fejlesztések 
történtek a mi tulajdonunkon?  
 
Komjáthi Gábor: 
Ez egy gazdasági társaság. Több mint valószínű, hogy fogja tudni produkálni azokat a 
számokat amivel, alátámaszthatja az áremelés szükségességét. Véleményem szerint inkább el 
kellene indulni a szelektív gyűjtés útján. Ha erre lenne elég fegyelmezettség lakosság részéről, 
az jelentősen csökkentené az elszállítandó hulladék mennyiségét. Azt, hogy az önkormányzat 
a költségvetése terhére átvállalja a lakosságtól a díjkülönbözet megfizetését, azt én 
semmiképpen nem javaslom. 
 
Cselovszki László: 
Mindkét felet, le kell ültetni. A szállítót, és a befogadót is. Tehát a szemétszállító 
szolgáltatónkat, és a hulladéklerakó igazgatóját. 
 
Duhonyi József: 

Összefoglalva, a tárgyalásokat megelőzően be kell kérni a 2010. és a 2011. év 
díjkalkulációját, mert akkor válik összehasonlíthatóvá a jelenlegi adatokkal. Addig nincs 
miről beszélni. Addig nem szabad rendeletet alkotni, mert akkor elveszítjük a tárgyalási 
pozíciónkat.  Tárgyalni kell újból, és látni kell az előző két év számait, díjkalkulációit.  
 
Táborszki András: 

Én nem tudom megérteni, hogy miért köteleznek engem arra, hogy szerződést kössek egy 
általam ismeretlen céggel. Olyan szolgáltatásra, amit nem akarok ilyen formában igénybe 
venni. 
Azt sem tudom elfogadni, hogy nekem 120 literes kukát kell kifizetnem, pedig nem képződik 
ennyi szemetem. Miért kötelezhetnek olyan szolgáltatás megfizetésére, amit nem veszek 
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igénybe. Véleményem szerint ezzel a hulladékszállító céggel az önkormányzat nincs egy 
súlycsoportba. Hiába mondanak bármit, azt tesz velünk, amit akar.  
 
Várnai Ildikó: 
A hulladék szállítás megszervezése kötelező önkormányzati feladat. Ezt az önkormányzat 
vagy úgy oldja meg, hogy maga szolgáltat, vagy úgy, hogy a feladat ellátásával megbíz egy 
erre alkalmas céget. A hulladékgazdálkodási törvény, a hulladék szállítására, 
ártalmatlanítására, nagyon komoly feltételeket ír elő. Tehát az önkormányzat ennek a 
feladatnak az elvégzésére nem rendelkezik megfelelő eszközökkel, felszerelésekkel. Ezért 
közbeszerzési eljárás keretében, kiválasztja azt a céget, aki az előírásoknak megfelel. Ettől ez 
még önkormányzati feladat, és a szolgáltatás díját is az önkormányzat határozza meg rendeleti 
formában. Az más kérdés, hogy a rendeletben meghatározott díjmérték, valamint a tényleges 
szolgáltatási ár között lehet különbség. Ezt az önkormányzat magára vállalhatja. Azért kell a 
lakosnak közvetlenül a szolgáltatóval szerződni, mert az önkormányzat által rendeletben 
meghatározott díjat, a szolgáltató a lakosoktól, közvetlenül szedi be. Az önkormányzat és a 
szolgáltató, egy másik szerződést köt, a feladat ellátására. 
A mennyiségtől, pedig kérem, hogy próbáljanak már elrugaszkodni. Ha a kukában nincs 
semmi, a szolgáltatási díjat akkor is ki kell fizetni. Ez nem olyan, mint a villanyszámla. Itt 
nem lehet megszüntetni a szolgáltatást. Szemét minden háztartásban keletkezik. Ha nem 
teszik a kukába, akkor kiviszik a határba, vagy eltüzelik szabadtéren, vagy máshogy 
szabadulnak meg tőle. Ez kötelező igénybevétel. Csak az kaphat 60 literes kukát, ahol 1 vagy 
2 fős háztartás van. Ahol ennél többen laknak, ott 120 literes kuka után kell fizetni.  
 
Hrncsjár Mihályné: 
Rendben. A 6 polgármester,és a Kaposvári cég vezetője, még egyszer megkísérli a tárgyalásos 
úton történő megegyezést. 
Amennyiben ez megtörtént, rendkívüli testületi ülésen újra tárgyaljuk a szemétszállítási díj 
mértékének meghatározását. 
Aki ezzel így egyetért, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

174/2011.( 12. 14) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy ismét 
tárgyalást kezdeményez a 6 érintett önkormányzat polgármesterének, és a 
Kaposvári Városgazdálkodási Zrt. Vezetőjének részvételével. Felkéri a jegyzőt, 
hogy a 2010. és a 2011. évi szemétszállítási díjkalkulációt szerezze be a cég 
képviselőitől a tárgyalás megkezdése előtt. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
2.napirend 

Egyebek. 
 

Hrncsjár Mihályné: 
Tájékozatni szeretném önöket, hogy a civil szervezetekkel egyeztettük a 2012. évi 
programokat. Az egyeztetésen valamennyi civil szervezet jelen volt. A honlapunkon 
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hamarosan megjelenik a 2012. évi programajánlatunk, melyben a civil szervezetek programjai 
is szerepelnek. 
Továbbá el szeretném mondani, hogy a” Mária úti” társulás létrejött, készítik a pályázatot, 
melyet hamarosan be fogunk nyújtani. 
A Veres Pál Egyesület december 31.-én szilveszteri rendezvényt tart, és ehhez a művelődési 
házat szeretné kibérelni. A bérléshez hozzájárult az önkormányzat. A Sport Egyesület 
december 17. én az ÖNO étkezőjét kívánja kibérelni, de az a kérése, hogy csak a rezsi 
költséget kelljen kifizetnie. 
Aki ezzel egyetért, az kézfeltartással jelezze. 
 
 
A képviselő-testület 5igen és 1 nem szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

175/2011.( 11. 14) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, a Sport Egyesület 
rendelkezésére bocsátja az ÖNO étkezőjét december 17.-én. A bérleti díjra nem 
tart igényt, de a rezsi költséget az Egyesületnek kell vállalnia. 
 
Határidő: december 17 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 

A takarék mögötti területre, a jelenleg is ott tartózkodó vásárosok kérelmet nyújtottak be, 
miszerint szeretnének télire a területen maradni. Van egy 2. osztályos gyermekük, akit ősztől 
a Vanyarci iskolába írattak be. A tavalyi évet is nálunk végezte. Kérem ezzel kapcsolatban a 
véleményüket. 
 
Ivánszki Miklósné: 

A gyermek szeptember óta hozzánk jár, és a normatívát is a mi iskolánk veszi igénybe a 
tanuló után. A gyermek, nagyon értelmes,és tisztelettudó. Nem rontja, hanem javítja az iskola 
színvonalát. Én támogatom a kérést. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Amennyiben nincs több hozzászólás, úgy kézfeltartással jelezzék, ha egyetértenek a 
kérelemben foglaltakkal. 
 
A képviselő-testület 6igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

176/2011.( 11. 14) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, hozzájárul, hogy a 
takarékszövetkezet mögötti területen lakókocsijukkal a téli időszakban, 
területfoglalási díj kifizetése nélkül maradhasson, Stumpf Ferenc, és családja.  
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
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Hrncsjár Mihályné: 

Dr. Szabó János háziorvos jelezte, hogy a szolgálati lakásában meghibásodott a villanybojler. 
Kéri a cseréjét. Ivánszki Miklósné szolgálati lakásában pedig a tágulási tartály ment tönkre. 
A bérleti szerződések alapján a költségek 50% a bérlőt, 50%-a az önkormányzatot terheli.Aki 
ezzel egyetért, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

177/2011.( 11. 14) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a bérleti 
szerződésnek megfelelően, a szolgálati lakásokban meghibásodott 
berendezések cseréjének költségeit, az önkormányzat és a bérlő 50-50%-os 
megosztásban viselje. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Mint ahogyan azt önök is tudják a „településrekonstrukció az árvíz sújtotta Vanyarc 
Községben” című pályázathoz kapcsolódó komplex projektmenedzseri feladatok ellátására a 
legkedvezőbb árajánlatot a KRF Észak Magyarországi Regionális Fejlesztési Zrt. nyújtotta be. 
Kérem a testület döntését arról, hogy őket bízzuk meg a feladat ellátásával. 
 
A képviselő-testület 6igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

178/2011.( 11. 14) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a 
 „ Településrekonstrukció az árvíz sújtotta Vanyarc Községben” című 
pályázathoz kapcsolódó komplex projektmenedzseri feladatok ellátásával a 
KRF Észak Magyarországi Regionális Fejlesztési Zr. Bízza meg. Egyben 
felhatalmazza a polgármestert a feladatellátásra kötött szerződés aláírására. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Javasolni szeretném továbbá, egy bizottság felállítását, melynek tagjai az érintett lakókkal 
megbeszélve javaslatokat gyűjtenének a Lenin út, valamint a Kun Béla út elnevezéseink 
megváltoztatására. Ez már nagyon régen, megoldandó téma. Az utolsó értekezletünkön, amit 
Salgótarjánban tartottak, elhangzott, hogy valószínűleg június-július körül megjelenik, egy 
olyan rendelkezés, ami lehetővé teszi, hogy az utcanév változtatásokkal járó költségeket az 
állam magára vállalja. Jó lenne, ha az ott élőkkel sikerülne egy megbeszélést, találkozót 
létrehozni, és kikérni a véleményüket, megvitatni a javaslataikat. Akár arról, hogy ők milyen 
utcanevet javasolnak, akár arról, hogy ők haladóak-e ezt felvállalni, hiszen az átvezetések 
miatt nekik kell utánajárniuk például a vállalkozásaikhoz kapcsolódó irataikon történő 
átvezetéseknek. Tehát az összes többi utánajárás, illetve költség, őket fogja terhelni.  
Kérem hozzászólásaikat, hogy foglakozzunk ezzel most, vagy várjuk meg a kormányzati 
döntést ezzel kapcsolatban? 
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Ivánszki Miklósné: 

Szerintem várjuk meg, hogy mi lesz a törvényben. 
 
Komjáthi Gábor: 

Egyetértek Ivánszkinéval. Várjuk meg a döntést. 
 
Kollár András: 

Addig lehet a lakosokkal beszélgetni, véleményeket kérni, de én is azt javaslom, hogy várjuk 
meg a döntést. 
 
Katymári László: 

Erről már 2006-ban tárgyaltunk, és én, népi kezdeményezést szerettem volna indítani, de 
akkor nem lett hitelesítve az aláírásgyűjtő ív az akkori jegyzőasszony által. Úgyhogy 
összességében az a szomorú, hogy még mindig itt tartunk, és, hogy a testület csak most jutott 
el odáig, hogy ezzel foglalkozzon. 
Egyedül a fölhivatalnál merül fel ezzel kapcsolatban költség, ami most 6900 forint. Tehát 
minden épkézláb testület már magára vállalta ezeket a költségeket. Egyébként, az írásos 
tájékoztatómban már tettem javaslatokat is, az új utcanevekre. 
 
Ivánszki Miklósné: 

Én már voltam olyan helyzetben, hogy utcanevet változtattak ott ahol laktam. A földhivatali 
költség csak egy tétel. Ennél ez sokkal többe kerül. Úgy ráterhelni ezt az ott élőkre, hogy meg 
sem kérdezzük őket, szerintem nem tisztességes. Ne az döntsön, akit nem érint. Döntsön az 
aki ott lakik, és akit a költségek terhelni fognak. 
 
Cselovszki László: 
Itt lehet osztani az észt, meg az okosságot, hogy ki nem csinált semmit, meg, hogy ki milyen 
lusta volt, nekem ezzel nincs gondom, lehet minősíteni, de amikor felvetődik ez a dolog, 
akkor nem kritizálni, meg visszafelé mutogatni kell, hanem megoldást kell találni az ott élők 
számára. 
 
 
Komjáthi Gábor: 
Katymári képviselő Úr már megint milyen jogon minősít minket? Miért sérteget 
mindannyiunkat, már megint? Kikérem magamnak a testület nevében. 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
A vitát bezárom. Kérem, hogy aki egyetért azzal, hogy akkor térjünk vissza az utcanevek 
megváltoztatásának ügyére, mikor rendelet születik a költségek állam által történő 
átvállalására, az kézfeltartással jelezze. 
 
 
 
A képviselő-testület 4igen 1 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
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179/2011.( 11. 14) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy az 
utcanevek megváltoztatásával akkor kíván újra foglalkozni, ha döntés születik 
a költségek átvállalásával kapcsolatosan. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Kérem, a jegyzőnőt, hogy olvassa fel azt a levelet, amit a múltkori testületi döntésnek 
megfelelően megfogalmazott az utak állapotával kapcsolatosan. Amennyiben megfelel, úgy 
elküldjük az illetékesek részére. 
 
A levelet felolvasta a jegyző, az abban foglaltakat a testület megfelelőnek találta. 
(a levél, a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Kollár András: 

A Nógrád megyei Önkormányzatok Közútkezelő és Környezetvédelmi Nonprofit Kft. 
felügyelő bizottságának tagja vagyok. December 8.-án volt rendkívüli tanácsülése a 
társaságnak. A felügyelő bizottság elnök beszámolt az eddigi tevékenységről. Az a döntés 
született, hogy annak ellenére, hogy 115 önkormányzatból mindössze 50 jelezte azon 
szándékát, hogy tag kíván maradni, 19 mondta azt, hogy nem, a többi vissza sem jelzett, 
mégis belevágnak a 20012-es esztendőbe, és idegen árbevételekből próbálják működtetni. 
Részt vettem továbbá a ZAVIT küldöttgyűlésén. Nagyon nehéz helyzetben működnek. 
Hajszálon múlott, hogy sikerült megmenteni a társulást. 2,8 millió forint állami támogatást 
kaptak az utolsó pillanatban.  
 
Hrncsjár Mihályné: 

Köszönjük a tájékoztatást, és most megadom a szót Katymári képviselő Úrnak. Kérem 
mondja el bejelentését, illetve hozzászólását. 
 
Katymári László: 
Először azt szeretném megkérdezni, hogy mi indokolja, hogy a Veres Pál Egyesület, még 
mindig nem kerülhetett fel a község honlapjára? 
 
Táborszki András: 

Ezt én is szeretném megkérdezni, hiszen tavaly decemberben alakult az egyesület. 
Törvényesen bejegyzett Vanyarci székhelyű egyesületről van szó. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Az egyesület elnöke Táborszki András. Örülök a kérdésnek, hiszen most egyértelműen 
tisztázható. A múlt héten voltál bent nálam, és akkor ezt a kérdést feltetted. Akkor azt a 
választ kaptad, hogy én még nem láttam a hivatalos iratot a bejegyzésről. Abban maradtunk, 
hogy amint ezt behozod, abban a pillanatban nincs akadálya a honlapra történő 
felkerüléseteknek. Azóta nem hoztad ezt az iratot, úgyhogy nem tudom miről beszélünk. 
 
Táborszki András: 
Az interneten megtalálható a cégbírósági bejegyzésünk. 
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Hrncsjár Mihályné: 
Tényleg azt gondolod, hogy nekem kell ezt megkeresni? Azt kértem, hogy hozd be, és 
azonnal feltesszük a honlapra. Ez a mai napig nem történt meg, és most itt úgy vetődik fel, 
mintha az önkormányzat lenne ellenséges az egyesülettel. Szerintem ez ennyire egyszerű. 
Katymári László: 
Mindenki előtt ott van az írásos beadványom, melyben tájékoztatni szeretném a testületet, 
hogy Vanyarcon megalakult a Fidesz- Magyar Polgári Szövetségének helyi alapszervezete.  
 
Ivánszki Miklósné: 

Nagyon örülök, hogy megalakították ezt a szervezet, gratulálok hozzá, Katymári Úrnak 
személy szerint külön is gratulálok. Kívánok sok sikert a munkájukhoz. Ez volt a bevezetőm. 
Azt azért kijelentem, hogy az önkormányzatnak semmiféle politikai szervezet, nem felettes 
szerve. Tehát kérem, hogy az önkormányzat felé ne tolmácsoljon utasítást, kérést viszont 
lehet. Ha tudunk, akkor segítünk. Ebben viszont vannak olyan felsorolások, amit nem fogadok 
el. Az, hogy az önkormányzat hogyan tájékoztassa a lakosokat, az legyen az önkormányzat 
dolga, ez belső ügy. A helyi alapszervezet úgy tájékoztatja a lakosságot a saját ügyeiről, 
ahogy akarja, ebbe pedig az önkormányzat nem szól bele. A közmunkával kapcsolatban, ha 
segíteni akarnak, akkor tegyék, de ne mondják meg kintről, hogy hogyan csináljuk. A 
helyiség biztosításának kérése, remélem valóban kérés, és nem utasítás. Ha tudunk, adunk. 
Azt sem értem, hogy mit értenek azalatt, hogy az állami erőforrások fokozottabb 
igénybevétele a hátrányos helyzetűek érdekében? 
 
Duhonyi József: 

Nekem az a bajom az ilyen beadványokkal, hogy kér dolgokat, vagy utasít minket 
feladatokra, de nem ad semmiféle elképzelést. Például mit ért az alatt, hogy szélesebb körű 
lakossági tájékoztatás. Ötlet kellene. Ilyen bölcsességeket bárki tud mondani. Állami 
erőforrások fokozottabb igénybevétele! Hogyan kell fokozottabban igénybe venni? Azt én is 
le tudom írni, hogy több pénzt a szegényeknek, nagyobb fizetést az embereknek,négyszeres 
nyugdíjat mindenkinek, csak azt nem mondja meg, hogy honnan, és miből? Elvi síkon ez 
mind nagyon szép, csak ott kellene lenni annak is, hogy ezt hogyan lehet megvalósítani. 
Akkor van miről tárgyalni. Így nincs. 
 
Katymári László: 
A múlt esztendőben voltak választások. Történt itt egy úgynevezett fülkeforradalom. Ez 
Vanyarcon is megtörtént. A választók 70%-a Fidesz szimpatizáns volt. Sajnos ez a 70%-os 
arány szellemiségben, az önkormányzatnál nem tükröződik. A lakosság körében egy elég erős 
nyomáskeletkezett, hogy alakítsunk egy Fidesz szervezetet és próbáljunk nyomást gyakorolni 
a képviselő testületre. Ez nem pénzkérdés, ez erkölcsi hozzáállás kérdése. És én ezt 
felvállalom, mert Fidesz támogatottsággal jutottam ide be. Véletlen, hogy független lettem, de 
a függetlenek azok kiszámíthatatlanok. Én Fideszes szerettem volna lenni, de lekéstünk az 
adminisztrációval. Helyiséget is szerettem volna kérni. Az, hogy ebben a faluban nincs rendes 
információ, már évtizedek óta, az tarthatatlan. Ez hozzátartozik a demokráciához, amiben 
élünk. Ezért jött létre az alapszervezet, mert nagyon sok az elégedetlen ember a faluban. 
 
Kollár András: 
Örülök, hogy ez nem napirendi pontként került megtárgyalásra, hanem tájékoztatásként. Mi 
ezt tudomásul vesszük. A testület semminemű pártpolitikai utasítást nem hajlandó elfogadni. 
Helyiséget, ha kérnek, akkor biztosítunk. Dolgozzanak, és dolgozzanak mindenki 
megelégedésére. 
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Komjáthi Gábor: 

Elképesztő csúsztatások hangzottak itt el. Először is 60% Fidesz 20% Jobbik és a többi a 
többi párt. Másodszor nem volt lakossági felmérés, hogy mire van igény. Az, hogy szólnak 
nekem ketten az nem igényfelmérés, és nem jogosítja fel arra, hogy a falu nevében beszéljen. 
Nem is ismeri az itt élőket. Mi az, hogy a függetlenek kiszámíthatatlanok? Megint sérteget 
minket. Maga lehet, hogy kiszámíthatatlan, de a többiek nevében ezt kikérem magamnak. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

A további vitát lezárom. Katymári Úr tájékoztatását a testület tudomásul vette. Sok sikert a 
munkájukhoz. 
Több napirendi pont nem lévén a polgármester megköszönte a részvételt, a nyílt ülést bezárta 

 
k.m.f. 

 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 
 

 
Jegyzőkönyv-hitelesítők: 

 
 

Cselovszki László      Kollár András 
       képviselő                      képviselő 


